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Informacija o izgradnji telefonskega omrežja
Vse naročnike na telefonski priključek v krajevni skupnosti 

Sentjur-center seznanjamo o situaciji pri izgradnji ptt omrežja.
Prizadevanja, da bi se ptt omrežje čimprej zgradilo so v okvi

ru odbora za napeljavo potekala že v letu 1982 in v teku leta 1983. 
Aktivnosti in skrb, da bi se z deli nemoteno nadaljevalo so bile 
izredno obsežne. Da bi si pridobili telefonski kabel so predstavniki 
odbora navezali stike tako s proizvajalci kablov v Novem Sadu, Sve- 
tozarem, prav tako pa so bili navezani stiki preko pobratene občine 
Užićke Požege in še preko drugih sredin. Preko nekaterih delovnih 
organizacij smo poskušali navezati tudi poslovne stike, vendar zara
di izjemnih situacij, ki vladajo pri proizvajalcih teh kablov le-teh 
ni bilo možno pridobiti.

Večkrat, v zadnjem obdobju celo tedensko so vodeni razgo
vori s PAP Ljubljana in PTT Celje, ki obveščajo naš odbor o tem, 
kiako poteka v njihovih sredinah določena aktivnost, da bi se kabli 
pridobili čimprej.

Na zahtevo našega odbora za ptt izgradnjo je bil sklican se
stanek s predstavniki Elektronabave iz Ljubljane, ki je kot grosist 
glavni dobavitelj ptt kablov.

Na tem razgovoru je bila podana ocena, kje so največji zastoji, 
da ni mogoče pridobiti ustreznih kablov. Težave so predvsem v na
slednjem:
1. 80 % ptt kabla se izvozi
2. 12 °/o ptt kabla se dobavi JLA za njihove potrebe in
3. 8 % ptt kabla ostane za jugoslovansko tržišče.

Da je stanje pri dobavi resnično velik problem, potrjuje tudi 
zahteva proizvajalcev kablov, ki so v nekaterih razgovorih za doba
vo kablov celo zahtevali devizno participacijo, in celo določeno ko
ličino odpadnih surovin, saj morajo le te v veliki meri uvoziti.

Vse to je vplivalo na stanje, da do danes kljub sporazumu še 
vedno nismo uspeli opraviti vseh del, ki so bile predvidene.

Gradbeni odbor se je na eni svojih zadnjih sej skupaj z iz
vajalcem del dogovoril naslednje.

Takoj se pristopi k izvajanju vseh gradbenih del in sicer ti
stih, ki ne ovirajo dobave kablov. Glede na to, da je teh del v KS 
Sentjur-center zelo veliko, je potrebno preko gradbenih odborov 
uskladiti dinamiko izvajanja (prekopi asfaltnih površin, vse utrjene 
površine pri blokih in vsi prekopi cest itd.).

V tem obsegu so bila opravljena že dela v Ipavčevi ulici, v 
Hruševcu ter še v nekaterih drugih gradbenih okoliših. Sedaj mora- * V

Mesec knjige
OBČINSKA MATIBNA KNJI
ŽNICA IN NJENO DELO

Knjiga postaja iz dneva v dan 
vse bolj nepogrešljivi del člove
kovega vsakdana. Z njo se sre
čujemo tako otroci v šoli kot 
starejši na delovnem mestu in 
je seveda najboljša sprostitev po 
napornem delu.

Vsako leto imamo od 15. okto
bra do 15. novembra mesec knji
ge. V tem mesecu še posebej 
posvečamo pozornost za širjenje 
bralne kulture ter z njo povezu
jemo še drugo kulturno dejav
nost. Zato se širom Slovenije in 
ostale države prirejajo razstave

knjig, literarni večeri s pesniki 
in pisatelji, likovne razstave, 
razni literarni večeri s prispevki 
samorastnikov ipd.

Tako si tudi v naši Občinski 
matični knjižnici prizadevamo, 
da v tem mesecu, še bolj kot v 
ostalih, poživimo kulturni utrip 
v Šentjurju.

V tem času nameravamo pri
rejati za najmlajše uro pravljic. 
Kdaj in ob kateri uri bo, bomo 
objavili. Naslednja naša naloga 
je, da bomo postavili razstavo 
likovnika ter hkrati z razstavo 
izvedli krajši kulturni program. 
S takšno dejavnostjo skušamo 
prikazati, da je knjižnica kultur
na ustanova, v kateri naj bi 
vsak občan dobil del kulture, ki 
je tako nujno potrebna vsako
mur.

Seveda pa je prvotnega pome-

mo ta dela opraviti še v ulici Dušana Kvedra, kjer je teh del so
razmerno največ in bi v glavnem lahko vsa dela opraviti pred do
bavo kablov.

Po zagotovilih izvajalcev del, naj bi kabli postopoma priha
jali že konec oktobra. Dogovorjeno je, da se kabli tudi takoj pola
gajo.

Glede na to, da trenutno zaostajajo dela za štiri mesece, pro
simo vse naročnike, da to informacijo vzamejo na znanje.

Na voljo je še nekaj telefonskih številk. Cena je 50.000,00 din 
s takojšnjim vplačilom celotne vsote.

Odbor za izgradnjo ptt omrežja bo z aktivnostjo še nadaljeval, 
dokler ne bo opravljeno celotno delo, predvideno v samoupravnem 
sporazumu.

Zaradi koordiniranja del naprošamo naročnike, da se za po
samezne informacije obračajo na KS in ne na PAP ali PTT. Na ta 
način ne bo prišlo do napačnih informacij v zvezi z deli in drugimi 
aktivnostmi.

Drago Slakan — tajnik KS Sentjur-center

na, da nabavimo ter hranimo 
kvalitetne knjige ter jih ponu
dimo obiskovalcu. Vse več je 
povpraševanja po strokovni lite
raturi, katere pa v naši knjižni
ci ne hranimo v zadostni meri, 
ker smo tip knjižnice, ki hrani 
bolj poljudno zvrst knjig. Ven
dar tudi tu bi se lahko našla re
šitev. V občini imamo ogromno 
neurejenega knjižnega fonda. 
Vse specialne, strokovne knjiž
nice po tovarnah in ostalih or
ganizacijah, ki hranijo veliko 
strokovne literature, bi lahko 
svoj, včasih neizkoriščen fond, 
ponudile tudi v izposojo občanu. 
Seveda pa bi zato v občini mo
rali izdelati centralni katalog za 
vse strokovne knjižnice, če bi te 
seveda bile pripravljene sodelo
vati.

V preteklih devetnih mesecih

smo v matični knjižnici izposo
dili 17.094 knjižnih enot. Knjiž
nico je obiskalo 8.747 obiskoval
cev. Na novo smo pridobili 98 
članov. Razen tega smo zaposlili 
redno novo knjižničarko tovari
šico Andrejo Oblak.

Knjižnica je še vedno odprta 
po starem delovnem času in si
cer:
ponedeljek od 7. — 19. ure 
sreda od 7. — 17. ure 
petek od 7. — 19. ure

In na koncu še ugodnost za 
vse zamudnike pri vračanju iz
posojenih knjig v knjižnico. Od
15. oktobra do 15. novembra lah
ko vrnete izposojene knjige, ki 
jim je potekla izposojevalna do
ba in ste prejeli opomine, ne da 
bi plačali zamudnino in stroške 
za opomine. Prosimo, da to sto
rite čimprej. T. Cmok
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Novi tednik je organiziral na Ponikvi, v sredo, 5. okto

bra, s pomočjo krajevne skupnosti ustni časopis Novega 
tednika in Radia Celje.

Namen ustnega časopisa je bil spoznati znamenitosti 
kraja pomembne delovne uspehe, delo in življenje ljudi ter 
to predstaviti širši javnosti v regiji.

Novinarji so že dopoldan obiskali občane, delovne or
ganizacije ter pripravili za večerno oddajo svoje vtise. Obi
skali so obrat Slom, obrat Alpos, osnovno šolo ter celo vrsto 
občanov, ki delujejo na različnih področjih.

V večernem programu so sodelovali ljudski pevci iz 
Slatine — skupina mož in žena, ki prepevajo vesele pesmi, 
ansambel Jožeta Kincla, harmonikar Jože Kind, kantavtor 
Darinko Sporer ter domači pevski zbor.

Obisk je bil zelo velik, kar kaže, da so take žive odda
je za občane zelo vabljive.

—  ♦  —

— Konec meseca septembra se je sestal občinski odbor 
ZZB NOV Šentjur.

Borci so na svoji seji obravnavali trenutne gospodar
ske razmere v občini, tekoča gospodarska gibanja in stabi- 
lizàcijske naloge ter prizadevanja za izboljšanje obstoječih 
gospodarskih težav.

Sprejeli so informacijo o trošenju sredstev za borčevske 
priznavalnine, govorili so o vzdrževanju in čuvanju spome
nikov in spominskih obeležij NOB, o organiziranju kome- 
morativnih svečanosti ob dnevu mrtvih ter obravnavali 
druga aktualna in tekoča vprašanja, ki so povezana s pro
gramom dela in nalogami ZB v občini.

Občinski odbor je na svoji seji sprejel tudi določene 
kadrovske dopolnitve organov ZB in med drugimi izvolil 
tov. Avgusta Božiča za predsednika občinske borčevske or
ganizacije.

— V petek, 7. oktobra, se je okoli 30 delavcev uprav
nega organa Skupščine občine Šentjur pri Celju in uprave 
za notranje zadeve iz Celja udeležilo enodnevne prostovolj
ne akcije za izgradnjo vodovoda Kapsel — Dobje.

—  ♦  —

— KS Loka pri Žusmu je pričela s celotno ureditvijo 
pokopališča na Žusmu. Ta akcija poteka predvsem prosto
voljno, s tem da KS nosi stroške gradbenega materiala (be
tonska ograja). Ureditev bo končana do 1. novembra.

♦
— V nedeljo, 16. oktobra, je bila otvoritev ceste v vasi 

Bukovje v KS Slivnica. Cesta je bila asfaltirana s prosto
voljnim delom krajanov. Ta cesta je  poleg tega, da je kra
janom okno v svet, tudi dokaz, kako se s skupnimi močmi 
hitreje dosežejo cilji za lepšo prihodnost kraja.

Nova cesta je asfaltirana v dolžini 800 m. Zgrajena je 
s sredstvi samoprispevka krajanov in njihovim prostovolj
nim delom.

Krajani so s svojim delom in doseženim uspehom pri 
gradnji ceste dokazali tudi tistim, ki so temu nasprotovali, 
kako se z združeno akcijo dela tudi za prihodnost. Dali so 
primer, da samo na tak način realizirajo zastavljene naloge 
za razvoj kraja.

— 18. oktobra so muzejsko zbirko skladateljev Ipavcev 
in razstavo 8. male slikarske kolonije »-Bohor žari 83« obi
skali učenci sedmih razredov osnovne šole iz Rogatca.

— 19. oktobra je VVO Šentjur pripravila tradicionalno 
prireditev »-tetka Jesen«. Vzgojiteljice in ostali zaposleni v 
vrtcu so zelo slikovito prikazali vse bogastvo jeseni. Malčki, 
ki so se z navdušenjem udeležili te prireditve, so z radostjo 
obirali in s slastjo jedli jesenske pridelke.

-  * » -
— V nedeljo, 23. oktobra so enote teritorialne obrambe 

in enote milice imele na območju Rifnika in Jakoba skup
ne vaje. Namen vaje je bil preizkusiti nekatere rešitve si
stema SLO.

Šentjurski portret
FAJDIGLOV TONA

Anton KRAJNŠEK — Frajdi- 
glov Tona je pristen Šentjurčan. 
Rodil se je 1908. leta, živel in od
raščal je na Botničnici. Obisko
val je ljudsko šolo ter jo končal 
leta 1923. Svoje šolanje je nada
ljeval v Šentjurju na obrtni šoli, 
kjer se je izučil za krojača.

2e kot otrok je redno zahajal 
v ljudsko knjižnico in veliko bral. 
Največ se je zanimal za knjige 
z znanstveno-fantastično in pus
tolovsko vsebino. Bil je zvest član 
bralnega društva, ki je bilo usta
novljeno v Šentjurju leta 1902.

Starejši Šentjurčani se ga spo
minjajo in poznajo kot vsestran
skega kulturnega delavca. Tona 
je eden od ustanoviteljev ponov
no ustanovljenega tamboraškega 
zbora v letu 1930, ki je deloval 
Bil je eden najbolj zvestih članov 
in vidnih instrumentalistov.

Vodja tamburaškega zbora sta 
bila oče in sin Valentin in Franc 
Rastočnik. Ko sta ta dva zapu
stila zbor je Fejdiglov Tona pre
vzel tudi vodenje tamburašev. Ta 
orkester je deloval vse do razpa
da stare Jugoslavije in z delom 
nadaljeval v novi domovini.

Tona se ni posvečal samo tam
burašem, ampak je tudi rad igral. 
Veliko svojega časa je prebil na 
šentjurskem odru. Njegova pr
va odrska vloga je bila v drami 
z vsebino iz prve svetovne voj
ne »-Štilmonski župan«. Scena ga 
je prevzela in postal je del nje. 
Pozneje se je začel ukvarjati tu
di z režijo odrskih del. Postavil 
je na oder Mollierjeve »Scapino- 
ve zvijače»- ter odigral glavno 
vlogo v tem delu.

Ko je TV režiser Fran Žižek 
poklical vse stare šentjurske 
igralce, se je takoj odločil, da bo 
vlogo pismonoše v nanizanki o 
skladateljih Ipavcih, zaupal An
tonu Klajnšku. Tona je Žižkovo 
zaupanje popolnoma opravičil.

Ogromno je prebral Cankarja. 
Še danes veliko govori o njegovih 
delih, saj pravi, da brez Cankar
ja ni gledališča. Precej Cankar
jevih vlog je odigral v režiji Dra
gice Rautar.

Fejdiglov Tona je svoj čas re
žiral na Blagovni, ki je s tamkaj
šnjo mladino postavljal razna sce
nska dela. Anton Klajnšek je 
odigral ali zrežiral 35 do 40 dram
skih ger. Sedaj, ko ima za sabo 
75 let življenja pravi, da vneto 
spremlja na TV ekranu vsa dram
ska in glasbena dogajanja. Pose
bej je vesel, da se ponovno oži
vljajo tamburaški orkestri.

Tona je del vseh kulturnih do
gajanj v preteklosti, nemalo pa 
je zagenjen, ko pravi, da so se 
včasih veliko bolj posvečali kul
turi. Danes ni čutiti tistega in- 
tuziazma, saj je vse kultura pre
več skomercializirana.

Goce KALAJDŽISKI

M D A Kozjansko ’ 83 uspešna
Na zaključni skupščini MDA ' 

Kozjansko 83, katere so se poleg 
delegatov — podpisnikov SS o 
delovanju MDA, udeležili tudi 
predstavniki RK ZSMS in pred
stavniki brigad iz drugih repub
lik, je beseda tekla predvsem o 
realizaciji letošnjega programa, 
nadaljevanja akcije v bodoče, re
alizaciji finančnega programa itd.

Letošnja akcija je bila že 
enajsto leto zapored in je imela 
značaj zvezne akcije. Udeležilo 
se je je 12 brigad v skupnem šte
vilu 488 brigadirjev, ki so bili na- 
staljeni v brigadirskem domu v 
Šentvidu. Delovišča so bila orga
nizirana v občini Šentjur, Sev
nica in Laško, težišče del pa je 
bilo na elektrifikaciji, melioraci
jah, ureditvi cest, vodovoda, ka
nalizacije itd. Da je bila akcija 
potrebna in da je dosegla svoj 
namen, pove podatek, da so bri
gadirji dosegli normo 172%, op-

pravili 41.887 norma ur, skupna 
vrednost opravljenih del pa zna
ša 14.270.000,00 din. Za letošnjo 
akcijo je značilno tudi to, da se 
je veliko delalo v neposredni bli
žini brigadirskega naselja, da so 
mnogokrat priskočili na pomoč 
krajanom pri kmečkih opravilih, 
tako da so krajani zares čutili 
utrip brigadirskega življenja in 
pomembnost akcij za »-Kozjan
ske« kraje.

Skupščina je sprejela enoten 
sklep, da je potrebno z MDA Ko
zjansko nadaljevati tudi v priho
dnje, saj je jasno, da bo mogoče 
že tako najhna sredstva namenje
na za nerazvite oplemeniti samo 
z mladinskim prostovoljnim de
lom.

Ob koncu so tudi letos, tako 
kot je to že tradicija, podelili pri- 
znaja in plakete najzaslužnejšim 
za izvedbo letošnje akcije.
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Iz dela občinskega sveta
PREDSEDSTVO OBČINSKEGA 
SVETA ZSS O DELOVNEM
Ča su

' Na svoji zadnji seji dne 17. 10. 
1983 je Predsedstvo OS ZSS 
Šentjur obravnavalo razmere v 
občini glede delovnega časa in 
ugotovilo :

1. v naši občini so vse delovne 
organizacije, tudi ob prehodu na 
zimski čas, obdržale začetek de
lovnega časa ob 7. uri, kar je v 
največji meri pogojevalo uredi
tev voznih redov javnih prevoz
nih sredstev, ki so na celjskem 
območju naravnani na 7. uro.

2. delavci preko vodstev osnov
nih organizacij in samoupravnih 
organov odločno zahtevajo, da se 
začetek delovnega časa v občini 
enotno uredi na 6. uro in da se 
temu primerno uredijo prevozi.

3. nezadovoljstvo med delavci, 
ki prihajajo na delo ob 7. uri, 
v zadnjem času povečujejo in
formacije, da so v nekaterih re
gijah že prešli na začetek dela 
ob 6. uri in da bo v kratkem 
prešla na to uro tudi večina de
lovnih organizacij v sosednjih 
občinah.

4. ponovno so se poslabšale 
razmere za prevoz na delo, saj 
so vse pogostejša obvestila o 
preobremenjenosti avtobusov in 
o tem, da delavci zaradi tega 
ostajajo na postajališčih.

5. predsedstvo v celoti podpi
ra ugotovitve in zaključke 8. se
je medobčinskega sveta ZSS Ce
lje, katere je posredovalo vsem 
osnovnim organizacijam sindika
ta v občini in katerih osnovna 
usmeritev je jasno izražena 
zahteva po čimbolj enotnem ure
janju začetka delovnega časa,

Aktualno
SANACIJSKI PROGRAM KO
MUNALNE IN CESTNE SKUP
NOSTI

Zaradi težkega finančnega po
ložaja komunalne in cestne 
skupnosti Šentjur je bil izdelan 
sanacijski program, ki ga je na 
svoji seji sprejela skupščina ko
munalne in cestne skupnosti, ob
ravnaval in sprejel ga je izvršni 
svet občine Šentjur, sprejet pa 
je bil tudi na seji zbora združe
nega dela občine Šentjur.

Iz analize stanja v skupnosti 
na področju komunalne in cest
ne dejavnosti občine Šentjur je 
bilo ugotovljeno, da pri doseda
njih obveznostih iz naslova kre
ditov in obresti, drugih obvezno
sti iz realiziranega programa in 
obveznostih iz plana in samo- 
upavnega sporazuma o temeljih 
plana 81-85, pri dosedaj dogovor
jenih prihodkih ni mogoče več 
normalno opravljati dejavnosti 
na tem področju v občini Šent
jur.

Nujno je bilo potrebno zmanj
šati obveznosti iz planov, dogo
voriti se za obseg minimalnega 
vzdrževanja cest in komunalnih 
objektov, pri tem pa prihodke 
povečati do takšne višine, da bo 
možno poravnati vse nastale ob
veznosti in zagotoviti minimalno 
dejavnost na komunalnem in

tako v SR Sloveniji kot v celjski 
regiji.

Na podlagi teh ugotovitev in 
ocene razmer so bila sprejeta 
naslednja stališča:

a) upoštevajoč dejstva da ve
čina delovnih organizacij mate
rialne proizvodnje v obični dela 
v dveh izmenah, menimo, da ni 
razlogov, da se pričetek delov
nega časa v teh organizacijah 
enotno ne uredi na 6. uro;

b) realizacija tega je po mne
nju predsedstva skladna s pri
poročili skupščine SRS. Zahte
vamo pa, da se temu primerno 
enotno uredijo vozni redi v re
giji, za kar bo predsedstvo sku
paj z IS SO ustrezno nastopilo 
v regijskem usklajevanju;

c) problematika prevozov de
lavcev na delo je zadnje čase v 
občini vse bolj pereč problem, 
zato se naj prouči možnost raz
reševanja tega problema v 
ustvarjanju lastnih prevoznih 
kapacitet (pogodbeni prevozi, 
združevanje sredstev za nakup 
avtobusa).

Neodvisno od tega je potrebno 
še naprej vztrajati, da »Izletnik« 
Celje realizira naše zahteve gle
de rednega in kulturnega prevo
za delavcev na delo;

d) predsedstvo pripravi za se
jo občinskega sveta 27. 10. 1983 
informacijo, kako se bo urejeval 
delovni čas v večini organizacij 
v regiji in kako bodo usklajeni 
vozni redi.

Na podlagi tega bo najvišji 
organ ZSS v občini sklepal o 
konkretnem priporočilu delovnim 
organizacijam oziroma njihovim 
samoupravnim organom glede 
določitve začetka delovnega časa.

cestnem področju v občini Šent
jur do konca leta 1984.

Pri tako zastavljenem sana
cijskem programu bo možno v 
letu 1985 še realizirati nekatere 
postavke iz srednjeročnega pla
na 81-85, do takrat pa komu
nalna ip cestna skupnost ne 
moreta prevzemati nobenih no
vih obveznosti.

V razpravah ob sprejemu sa
nacijskega programa, ki določa 
nosilce ukrepov in roke za iz
vršitev, je bilo poudarjeno, da 
je potrebno sanacijski program 
dosledno uresničiti, ker le tako 
bo možno v komunalni in cestni 
skupnosti zastaviti takšno poUti- 
ko za naprej, ki bo zagotavljala 
normalno urejanje komunalnih 
in cestnih problemov v občini 
Šentjur.

Nov objekt
DIJAŠKI DOM V NOVIH PRO
STORIH

Kmetijska šola v Šentjurju, ki 
je danes v organizacijski celoti 
z vrtnarsko šolo v Medlogu, v 
srednji kmetijski živilski šoli Ce
lje, že dolgo vrsto let uspešno šo
la strokovne kadre za kmetijsko 
proizvodnjo. Njena pot je dolga 
74 let in upajmo, da bo svoj 75. 
jubilej pričakala v celoti prenov
ljena.

S svojim programom se je us
pešno vključila tudi v usmerje
no izobraževanje in tako izobra
žuje kmetovalce in kmetovalke 
gospodinje v dveletni šoli, kme- 
tijce v triletni in kmetijske te
hnike v štiriletni. Vsi ti učenci 
se lahko vključijo v proizvodnjo 
v družbenem ali zasebnem sek
torju ali pa po končanem štiri
letnem šolanju nadaljujejo študij 
na višji ali visoki šoli.

Povečan obseg izobraževanja 
je povečal tudi število učencev 
na šoli in potrebno je bilo pove
čanje prostorskih potreb.

Gd leta 1909, ko je bila dogra
jena kmetijska šola, se je njen 
obseg povečal leta 1932, ko so 
zgradili stavbo za kmetijsko-gos- 
podinjsko šolo. V letih od 1957 
do 1960 so obstoječi stavbi obno
vili. vložili sredstva v dograditer 
in obnovitev hlevov in gospodar

skih poslopij in obnovitev hlevcrt 
in gospodarskih posjopij šolskega 
posestva. Leta 1962 je šola doži
vela organizacijsko spremembo: 
šolsko posestvo je prevzel Kme
tijski kombinat Šentjur, šola pa 
se je združila z vrtnarsko in hme
ljarsko šolo v kmetijski izobra
ževalni center Celje. Nastopila so 
leta, ko je imelo krizo kmetijstvo, 
pa tudi (kmetijsko šolstvo. Šola, 
ki je vedno tesno sodelovala z 
združenim delom in imela posluh 
za potrebe proizvodnje, je priče
la izobraževati kmetovalce in 
kmetovalke — gospodinje. S tem 
je postavila trdne temelje za na
daljnji razvoj kmetijskega šol
stva v Šentjurju.

Pri prehodu na usmerjeno iz
obraževanje je bila enotna ugo
tovitev v organih RK SZDL in 
republiške izobraževalne skupno- 
sti kakor tudi v svetu občin celj
skega območja, da ima kmetijska 
šola v Šentjurju, upoštevajoč ob

njej kmetijsko družbeno posestvo, 
takšne pogoje, da lahko opravlja 
poslanstva kmetijskega usmerje
nega izobraževanja na srednje
šolski vzgojno izobraževalni ra
vni.

Izgradnja dijaškega doma bo 
dijakom, ki so iz oddaljenih kra
jev omogočila bivanje v bližini 
šole in pa bivanje v sodobnej
ših prostorih.

Idejno zasnovo dijaškega do
ma je izdelala tov. Zdenka Žni
daršič, RC Celje, idejni in glav
ni projekt pa Projektivni biro Ve
lenje, odgovorni projektant Gre
gor Klančnik. Skupna površina 
novozgrajenega objekta ter neka
terih adaptacij je 1950 m2. Dom 
daje možnost bivanja 120 učen
cem, prostore za vzgojiteljsko 
osebje, za medicinsko nego, ku
hinjo in jedilnico ter druge pro
store za potrebe doma, knjižnico,

kljubski prostor, domske učilni
ce ter vezni hodnik med dose
danjima objektoma. Povečana je 
tudi kapaciteta kotlovnice, sedaj 
za potrebe dijaškega doma, ka
sneje pa tudi za celotno ogreva
nje šolskih prostorov.

Finančna sredstva za investi
cijo je odobrila skupščina izobra
ževalne skupnosti SR Slovenije, 
dne 27. 7. 1982.

Izvajalec del je bil GIP In
grad Celje, TOZD GjO Šentjur pri 
Celju. Nadzor pa je vodil tov. 
Ravnak Stane GOKOP Rogaška 
Slatina.

Vezni hodnik, ki povezuje sta
ri stavbi z novo, naj bi bil tudi 
simbolična povezava preteklosti 
z bodočnostjo, vzgoje z izobraže
vanjem. Vse pa naj bo darilo 
kmetijski šoli za njeno 75-letnico, 
našemu kmetijstvu za večji na
predek in vsem kmetijskim pro
izvajalcem za uspešno pridobiva
nje znanja.

DOKONČANJE »PLANINSKEGA KLANCA«

Po nekajletnih prizadevanjih vseh dejavnikov v krajev
ni skupnosti Planina bo doživel svojo končno razrešitev tu
di cestni odsek »planinski klanec«. V programu Cestne 
skupnosti Slovenije za leto 1984 je namreč planirano da se 
financira dokončna izgradnja tega odseka ceste in tako 
usposobi pomemben del cestišča za redne prevoze, na drugi 
strani pa se na ta način prepreči velika materialna škoda 
na že vloženih sredstvih in delu, kar se je dogajalo do 
sedaj.

Vzporedno z dokončanjem gradnje bo tudi poskrbljeno, 
da bodo občani, katerih zemlja je bila vključena v inve
sticijo, razrešili lastninske odnose in dobili ustrezno od
škodnino.

IZVRŠNI SVET ŠENTJUR



In memoriam
Janko Liška

Polni delovnih načrtov je v 
svojem 75. letu za vedno omahnil 
naš šentjurski rojak, slavist, pro
fesor Janko Liška.

Šolal se je na osnovni šoli v 
Šentjurju, gimnaziji v Celju in 
na univerzah v Ljubljani in Pra
gi. Štejemo ga v skupino šentjur
skih izobražencev, ki je že leta 
1932 začel v kraju s protifašisti
čno in levičarsko propagando; ta
krat je bil profesor na celjski gi
mnaziji, s katere je bil po kazni 
premeščen v Mursko Soboto. Voj
no je preživel kot izseljenec v 
Smederevu, kjer se je tudi pri
ključil k osvobodilnemu gibanju.

Po osvoboditvi je bil član ju
goslovanske delegacije na mirov
ni konferenci v Parizu, ki jo je 
vodil Edvard Kardelj. Več let je 
bil direktor gimnazije v Murski 
Soboti, direktor gledališča v Lju
bljani, dolgoletni predsednik re
publiške prosvete in sodelavec 
Instituta za zgodovino delavske
ga gibanja v Ljubljani, odkar je 
odšel v pokoj. Seveda z upoko
jitvijo s vojo publicistično dejav
nostjo ni prenehal. Bil je ured
nik knjižic CZP Komunist, ki jih 
je uredil celo vrsto, urednik slo
venske izdaje Titovega življenje
pisa, urednik ene izmed rubrik 
v Komunistu itd., itd. Mnogo je 
prevajal iz češčine v slovenščino 
in obratno.

Janko je izredno rad in zelo 
pogosto prihajal v svoj rodni Šen
tjur, ki ga je nad vse cenil in bil 
vesel slehernega napredka v kra
ju. Sodeloval je pri izdaji knji
žice »Šentjur skozi borbo v svo
bodo«, skupno z Marjanom Zag- 
rom pa je uredil knjižico »Ob 
odkritju spomenikov skladateljem 
Ipavcem«. Bil je eden izmed po
budnikov postavitve spomenikov 
Ipavcem in otvoritve Ipavčevega 
muzeja. Zadnja leta je z vso pri
zadevnostjo in zagnanostjo ure
dil Zbornik šentjursko — šmar
ske občine z naslovom »Svet med 
Bočem in Bohorjem«. Zal izida 
tega svojega velikega dela ni do
končal.

šentjurčani smo pokojniku 
hvaležni za vse lepo in dobro, 
kar je s svojo publicistiko storil 
za kraj, prebivalci in bralci bo
dočega zbornika obeh občin pa 
za pobudo in veliko uredniško 
delo.

Ernest Rečnik

predsednik izvršnega sveta, ter 
predsedniki KS s tajniki.

Ker je bil naš prograna dela 
v letošnjem letu usmerjen pred
vsem na dela na cestišču Kladje 
— Resevna — Svetina, zaostaja
jo dela na spominskem parku, 
kjer manjka tehnična dokumen
tacija za opravljanje zemeljskih 
del po katerih bi se lahko nada
ljevalo s saditvijo dreves in po
stavljanjem objektov katere 
predvideva idejni projekt.

2. Predlagam, da se danes do
govorimo za program del v letu 
1984:

1. do maja asfaltirati en kilo
meter cestišča, finančno kon
strukcijo bo podal tov. Arlič.

2. opraviti zemeljska dela po 
načrtu na območju spominskega 
parka, izvedbene projekte izde
la tov. Šmit, kot je bilo dogovor
jeno pri zakoličbi objektov.

3. zemeljska dela naj bi opra
vili kot svoj prispevek privatni
ki Šentjurja.

4. za graditev stolpa in dogra
ditev planinskega doma je nuj
no dogovorjati se z celjsko ob
čino in Železarno Štore, ki naj 
bi izdelala izvedbeni projekt za 
stolp.

5. o programu našega dela mo
ra iziti članek v Utripu in Celj
skem tedniku, zadolži se tov. Ka- 
lajdžiski.

6. naš program dela v nasled
njem letu naj upoštevajo pri se
stavi svojih planov skupščin
ski organi, krajevne skupnosti, 
kakor tudi ustrezujoči činitelji v 
občini Celje in železarni Štore.

Končno gradivo za plan v na
slednjem letu izdela odbor in ga 
posreduje zgoraj navedenim. Da 
bodo te naloge izvedljive bomo 
organizirali gradbeni odbor, ki 
bo sestavljen iz nekaterih stalnih 
članov našega odbora in dopol
njen s tajniki KS in nekaj ob
čani z Reseyne in okolice.

Prosimo, da diskutiramo o 
predloženem planu z dopolnit
vami.

Posodobljena cesta na Resevno
S pomočjo Gozdnega gospodar

stva in Krajevnih skupnosti Šen
tjur — okolica in Šentjur — cen
ter smo pred kratkim zaključili 
z posodabljanjem ceste na Resev
no. Poleg že naštetih dejavnikov 
so k uspešnosti akcije veliko pri
pomogli tudi krajani. Veliko pro
stovoljnih ur je bilo potrebno, 
da smo cesto z zelo pičlimi sred
stvi, ki so bila na razpolago ure
dili. Cesta je pripravljena do te 
mere, da bi v prihodnjem letu la
hko pristopili tudi k asfaltiranju, 
v kolikor bo možno zagotoviti 
sredstva, ki pa so zaenkrat še 
vprašljiva.

Zavedamo se pomena ceste na

Resevno ter obveznosti, ki jih 
imamo tako obe krajevni skupno
sti, kakor tudi drugi dejavniki.

Odbor, ki vodi celotno aktivnost 
v zvezi z ureditvijo ceste in kom
pletnega urejanja prostora bo 
imel čez zimo veliko nalog. Pri
praviti bo moral vse rešitve za 
večjo angažiranost na realizaci
ji programa za dokončno uredi
tev Resevne.

Pričakujemo, da bo možno z 
prizadevnostjo tako članov odbo
ra, kakor tudi vsem drugim no
silcem, ki so po sporazumu dol
žni sodelovati pri realizaciji pro
grama v prihodnjem letu naredi
ti korak naprej.

Vodovod Kapsel-DobjeNova podoba
1. Delo odbora v letu 1983
Delo našega odbora je bilo v 

letošnjem letu usmerjeno v pri
pravljalna dela na trasi ceste 
Šentjur — Svetina. V dogovoru 
z GG Celje in Šentjur so bila že 
v letu 1982 izvedena zemeljska 
dela na novi trasi odseka ceste 
Resevna — Slemene. V letu 1983 
pa so potekala dela na nasipa- 
vanju, ravnanju in kanalizaciji 
celotne trase. Tako smo pridobi
li dobro povezavo med Svetino 
— Resevno — Šentjurjem in 
Rifnikom.

Na cestišču Kladje — Resevna 
je bilo opravljenih veliko pro
stovoljnih u r v katerih so sode
lovali občani Resevne in njene 
okolice. Delo je  bilo opravljeno 
na čiščenju trase, polaganju ka
nalizacije, postavljanju in raz- 
važanju jaškov in čiščenju kana
la na zgornjem delu cestišča. En 
kilometer cestišča je bil grobo 
pripravljen za asfaltiranje. Da ni 
prišlo do realizacije te naloge v 
letu 1983 je krivo predolgo do
govarjanje o zagotavljanju fi
nančnih sredstev. S takšno prak
so v naslednjem letu ne smemo 
nadaljevati, če hočemo naš pro
gram uresničiti.

Resevne
Občani Resevne in njene oko

lice bodo še v letošnjem letu or
ganizirali prosto delovno soboto, 
da bodo cestišče s kanalizacijo, 
jarkom in jaški pripravljeni na 
zimo. Prav tako so pričeli akci
jo za zbiranje finančnih sred
stev kot svoj delež finančni kon
strukciji za asfaltiranje cestišča.

Za obširna dela na cestišču 
Kladje — Planinski dom na Re- 
sevni so prispevali finančna 
sredstva:
— KS Center 100.000,00 din
— KS Okolica 50.000,00 din
— PD 30.000,00 din

Naj večji delež pri delih na ce
stišču zaradi interesov je prispe
valo GG Celje s TOZD Šentjur. 
Posebno veliko dela je bilo vlo
ženega na povezavi ceste Resev
na — Slemene. Ves nasipni ma
terial od Kladja do Slemen sta 
prispevala občana Sorčan in 
Rozman. Tako se delež občanov 
pri izgradnji ceste nenehno po
večuje. Pri organizaciji del so 
sodelovali tovariš Drobne Ivan 
iz GG Celje, občani Slomškova, 
Knezova in Romihova. Vsekakor 
pa je glavno vlogo odigral naš 
odbor, ker sta mnogo svojega 
truda vložila predsednik občine,

Vodovod Kapsel — Dobje je 
namenjen za preskrbo pitne vo
de naselij Šentvid pri Planini, 
Tajhte, , Brda, Brezje, Ravno, 
Repuž, Slatina, Gorica, Presečno, 
Dobje in Suho. Vodovod je za
snovan na principu čiščenja vo
de iz potoka, ki zliva svoje vo
de iz področja M. Javornika in 
Jarčka ter gravitacijskega voda 
do potrošnje.

V sedanji fazi izgradnje vodo

voda je izkopanih in delno po
loženih cca 1750 m. Zemeljska 
dela so izkopali vojaki, KOP 
Šentjur s skupino delavcev in 
kompresorjem, pripadniki TO, 
pripadniki CK in občani.

Najtežji del trase so izkopali 
in ponovno zasuli vojaki in to 
v dolžini 1500 m. Vrednost teh 
del znaša cca 1,200.000,00 din. V 
mesecu in pol je izkope vršilo 
povprečno 35 vojakov na dan.

Obisk starešin v brigadirskem naselju



Iz  obrtnega združenja
ZASEBNA OBRT V OBČINI 
ŠENTJUR

Številke okoli 200 že nekaj let 
nazaj pomenijo skupno število 
članov Obrtnega združenja Šent
jur. Med temi člani je več ali 
manj stalno število gostincev in 
obrtnikov raznih proizvodnih in 
storitvenih dejavnosti, število 
zasebnih avtoprevoznikov in 
upravljalcev gradbene mehaniza
cije pa se zmanjšuje.

Pospeševanje razvoja zasebne 
obrti in drobnega gospodarstva 
nasploh najdemo med prvenstve
nimi nalogami vseh planskih 
dokumentov. Da je ta gospodar
ska veja nezadostno razvita, je 
splošna družbena ugotovitev, na 
katero so že pred časom opozar
jali naši vodilni teoretiki. Zato 
moramo vsi čimprej pristopiti k 
dejanskim ukrepom, ki bodo 
vzpodbudili sedanje nosilce sa
mostojnega osebnega dela k raz
širitvi obstoječih zmogljivosti, 
hkrati pa navdušili druge obča- 
lotijo dela samostojno s sredstvi 
ne, ki imajo za to pogoje, da se 
v zasebni lasti.

Skupno število obratovalnic 
samostojnih obrtnikov v občini 
Šentjur po letu 1979 oz. 1980 iz
redno počasi narašča, predtem 
pa se je število nekoliko hitreje 
večalo predvsem zaradi zanima
nja za avtoprevozniško dejav
nost in za opravljanje storitev 
z gradbeno mehanizacijo ki pa v 
zadnjem letu zaradi znanih ome
jitvenih ukrepov ponovno upa
da. Obrtnikov storitvenih dejav
nosti primanjkuje, nekoliko na
rašča število obratovalnic proiz
vodnih dejavnosti medtem ko se 
število gostinskih lokalov v za
sebni lasti niti ne veča.

Rast skupnega števila obrato
valnic :

leto
štev.

obratovalnic
1976 158
1977 164
1978 176
1979 199
1980 203
1981 210
1982 212
1983 215

Trenutno torej samostojno s 
sredstvi v lasti občanov v naši 
občini opravlja obrtno dejavnost 
215 obrtnikov, od tega 20 gostin
cev, 84 avtoprevoznikov, 20 
upravljalcev gradbene mehani
zacije in 91 obrtnikov raznih 
drugih dejavnosti.

Skupni dohodek, ustvarjen v 
teh delavnicah, je v letu 1981 
znašal preko 200 miljonov di
narjev, za razliko od leta poprej 
pa ni bistveno narastel.

Medtem ko število obratoval
nic rednih obrtnikov le počasi 
narašča, pa je občutiti precejš
nje zanimanje za opravljanje 
gospodarske dejavnosti kot po
stranski poklic, ob tem pa se po
javlja tudi vedno več neregistri
ranih obrtnikov.

Zaposlovanje delavcev v obrti 
pada, še bolj se zmanjšuje inte
res za usposabljanje učencev, 
kar nam prikazuje naslednji 
pregled:

leto
število
zaposl.
delavcev

število
učencev

1976 75 23
1977 134 14
1978 133 11
1979 177 12
1980 184 12
1981 165 _ _

1982 122 —

Gornje številke niso nič kaj 
vzpodbudne, še posebej zato, ker 
beležimo veliko brezposelnost, 
istočasno pa velike možnosti za
poslovanja v obrti.

Ravno tako se moramo zami
sliti ob številu obratovalnic, ki 
zgovorno priča o premajhni za
interesiranosti za ustanavljanje 
novih samostojnih obratov, kaj 
šele za ustanavljanje POZD, ki 
bi lahko prerastle v OZD, saj so 
ponekod za to dani pogoji.

Odgovore na to bi lahko 
iskali v neugodni davčni politi
ki, vedno slabših kreditnih po
gojih, prenizki amortizacijski 
stopnji, zastarelosti strojev, v 
velikih težavah pri nabavi re- 
promaterialov ipd. Nadalje sa
mostojni obrtniki nimajo mož
nosti participirati na ustvarje
nem deviznem prilivu, čeprav se 
njihovi izdelki posredno preko 
OZD izvažajo. S tem je tudi 
zmanjšana možnost nabave re- 
promateriala in rezervnih delov

V mesecu septembru so poteka
le oddelčne problemske konfe
rence na temo »PIONIR V PRO
METU«. Pionirji smo kritično 
spregovorili o naših napakah v 
prometu in predlagali, kako bi 
se varnost v naši občini poveča
la. Sklepe, ki smo jih sprejeli v 
oddelkih, smo posredovali na od- 
rednih problematskih konferen
cah, te pa smo prenesli na ob
činsko problematsko konferenco, 
ki je bila 5. oktobra na Osnov
ni šoli Franja Malgaja v Šentjur
ju. Konference so se udeležili tri
je delegati vsake šole. Pionirji 
so prišli dobro pripravljeni in se 
aktivno vključili v razpravo. Bi
li so zelo kritični do svojih na
pak in tudi do napak ostalih ude
ležencev v prometu. Za večjo 
varnost v občini so pionirji pred
lagali naslednje izboljšave:

izven naših meja. Sploh pa za
nje ni urejeno vprašanje preho
da meje brez plačila depozita. 
Nosilce samostojnega osebnega 
dela moti tudi to, da v marsičem 
niso izenačeni z združenim de
lom, kot npr.: njihov dohodek je 
bolj obremenjen kot dohodek 
OZD, pri nabavi repromateriala, 
ki ga na tržišču primanjkuje, 
ima prednost združeno delo, za
nje ne velja zakonski 15-dnevni 
plačilni rok itd. itd.

O problematiki in težavah bi . 
lahko še pisali, kar pa ni dovolj, 
da bi se stvari premaknile na 
bolje. Stremeti moramo za tem, 
da jih bomo začeli odpravljati, 
tako da bo samostojna obrt po
stajala bolj zanimiva.

Obrtniki — veliki mojstri in
ustvarjalci

Da je temu tako, smo se lah
ko prepričali na obisku XVI. 
mednarodnega obrtnega sejma v 
Celju, čigar vrata so se pravkar 
zaprla. Izbor predstavljenih ek
sponatov je bil letos pestrejši 
kot vsa leta doslej.

Iz Obrtnega združenja Šentjur 
se je za predstavitev na tem 
sejmu odločilo kar 20 obrtnikov, 
ki so predstavili razne kmetijske 
stroje in naprave, kot npr. lič- 
kalnik, reporeznico, cepilnik za 
drva, napravo za klepanje kos, 
nadalje požarno varna vrata za 
kurilnice, pnevmatske podaj alne 
naprave, izdelke kovinske obde
lave, kletne ključavnice in zapa-

— ob prometnih cestah bi naj bi
le kolesarske steze in pločni
ki

— semafor na križišču naj bi
redno delal

— zebra pri kovinotehni v Šen
tjurju se naj prestavi za 5 m 
nazaj

— avtobusna postajališča še ve
dno niso urejena za varno ča
kanje (Slivnica in Planina). 
Skoraj nikjer niso pokrita in 
v slaberh vremenu stoze otro
ci na prostem.

— zelo težko pa je priti čez ce
sto pri Osnovni šoli Planina, 
kjer ni na cesti in ob njej no
bene označbe.

Pionirji so imeli še veliko vpra
šanj, žal pa na vsa vprašanja ni
so dobili odgovorov. eC bi se kon
ference udeležili vsi povabljeni, 
bi mi pionirji dobili jasne odgo

he, naprave za napenjanje žice, 
PVC pletivo, kovano ogrodje za 
vozičke, ki služijo za prevoz raz
ne prtljage, lesostrugarski in mi
zarski izdelki: vetrolovna vrata, 
enokrilno vezano okno z dvo- 
krilnimi polkni itd. Kot nov izum 
je bil predstavljen večnamenski 
kombiniran kamin, ki pomeni 
velik prihranek pri gorivu. Po
sebne pozornosti so bili deležni 
izdelki industrijske elektronike: 
merilni in toroidni transforma
torji, toroidne in paličaste dušil- 
ke, ki jih izdelujejo v obrato
valnici Tovornik Edvin in Ma
rija, Grobelno. Omenjena nosil- 
zlato priznanje sejma za kako- 
ca obrtne dejavnosti sta prejela 
vost svojih izdelkov, ki nadome
ščajo drage uvožene.

Čebelarji so si z zanimanjem 
ogledali nove tipe čebeljih pa
njev. Vse obiskovalce, še pose
bej ženske, so pritegnili izdelki 
ženske konfekcije, izdelki doma
če in umetne obrti, vzorci grafič
ne in tiskarske stroke, med nji
mi nove stiroporne stropne oblo
ge ter pluto podstavki in osve- 
žilci zraka.

V obrti je mogoče proizvesti 
torej širok izbor proizvodov, ki 
so potrebni industriji ali obča
nom.

Glede na pretežno kmetijsko 
usmerjenost naše občine so po
trebam prisluhnili tudi obrtniki. 
Usmerili so se v proizvodnjo 
raznih artiklov, ki so nepogreš
ljivi pri posodabljanju v kme
tijstvu. Možnosti dobave, ki se 
ponujajo pri zasebnikih v doma
čem kraju, so bile prikazane na 
kmetijsko-živinorejski razstavi v 
mesecu septembru v Šentjurju. 
Tu je  bila poleg raznih kmetij
skih strojev prikazana tudi ce
mentna opeka za gradnjo silo
sov, varnostni lok, ki z dodat
kom strehe in cerade služi za 
zaščito voznika traktorja, kletne 
ključavnice in zapahi, žični na- 
penjalci in oprema za čebelar
stvo.

Vsled kvalitete in tržne zani
mivosti izdelkov, ki jih izdeluje 
Ključavničarstvo Gajšek Franc 
v Novi vasi, je bil omenjeni no
silec obrti izbran,, da svoje izdel
ke predstavi tudi na sejmu obrti 

Ü v Grazu.

vore na naša vprašanja. Naši ve
liki problemi so za marsikoga 
majhni problemi in zato si niso 
vzeli čas, da bi se udeležili naše 
konference. Konference sta se 
udeležila samo predstavnik Sve
ta za preventivo in vzgojo in 
predstavnik OK ZSMS. Povablje
ni so bili še predstavniki vseh 
KS, postaje Milice, Izlentika, Iz
vršnega sveta občine Šentjur, OK 
SZDL, Zveze borcev, občinski od
bor RK. Pionirji Osnovne šole 
Šentjur so v ta namen pripravili 
tudi razstavo pripomočkov, ki jih 
uporabljajo pri prometni vzgoji. 
Ob koncu konference smo izvolili 
dva delegata, ki sta posredovala 
naše probleme in predloge na re
publiško problematsko konferen
co, ki je bila 7. in 8. oktobra c 
Celju.

Pionirji si močno želimo, da 
naši predlogi ne bi naleteli na 
gluha ušesa in bi bili v najkraj
šem času rešeni. B. Gorjup

Pionir v prometu



Nenehen izziv
11. Teden domačega filma je 

za Celje, pa tudi za enoten slo
venski kulturni prostor nov or
ganizacijski, a še bolj kot to nov 
kulturni izziv.

Pripraviti prireditev s tako 
obsežnim programom gotovo ni 
preprosto. In tudi poceni ni. V 
zaostrenih gmotnih pogojih je to 
še tem težja naloga. Zato niti ni 
pretirano čudno, da je že slišati 
pripombe in vprašanja o tem, 
ali Slovenija ob razmeroma še 
vedno skromni filmski proizvod
nji resnično potrebuje vsako le
to manifestacijo, kakršna je Te
den domačega filma. Organiza
torji trdimo, da je. Kulturno po
slanstvo in izrazita delovnost te 
manifestacije namreč daleč pre
segata zgolj slovenske ali celo 
(po žal še vedno prisotnem mne
nju) lokalne celjske okvirje. 
Sprejeta in z družbenim dogovo
rom verificirana programska 
usmeritev Tedna je namreč na
ravnana mnogo dlje kot le v fe
stivalsko revijo slovenskih in 
domačih filmov. Delovna je v ne
nehnem podružbljanju razmiš
ljanj in filmskih snovanj na rav
neh od proizvodnje, distribucije 
in prikazovanja filmov do film
ske vzgoje najmlajših in najsta
rejših ljubiteljev domačega fil
ma. Z vsem, kar se v filmskem 
sporedu pojavlja ob slovenskih 
filmih pa ponuja realne možno
sti vrednotenja vloge in mesta 
slovenske kinematografije v ju
goslovanskem prostoru. Ker se 
tega v celoti zavedajo tudi v 
celjskem združenem delu (pa tu
di v nekaterih delovnih organi
zacijah izven celjskega območja), 
ni bilo pretirano težko skleniti 
finančnega kroga te manifestaci
je, ki se približno v treh četrti
nah financira prav iz tega vira. 
In prav odločenost združenega 
dela, da ohrani in še naprej vse
binsko razvija ter bogati svojo 
filmsko manifestacijo v Celju, je 
največja moralna obveznost za 
organizatorje. Obveznost in spod
buda je hkrati dokaj, da stopamo 
po pravi poti.

Kulturni izziv je 11. Teden 
domačega filma zato, ker je do
slej najbolj delovno usmerjen. 
Kar štiri tehtna posvetovanja 
naj bi bila v času TDF v Celju. 
In to ne posvetovanja zaradi po
svetovanj samih. Gre za delovne

pogovore, ki naj na področja, ki 
jih bodo rešetala, vnesejo nov 
delovni zamah in elan. Prav ta
ko bo več srečanj in pogovorov 
ob filmih v delovnih organiza
cijah, šolah, dvoranah, krajevnih 
skupnostih, drugod. Teden do
mačega filma presega tudi iz
ključno flimsko ustvarjanje. Le
tos bo poudaril glasbeno dejav
nost, ki je v zvezi s filmom in 
še naprej razvijal prav takšno 
likovno ustvarjalnost. Z izborom 
filmov, tudi tistih, ali pa še 
predvsem tistih, ki so izven pre
miernega sporeda, pa bo skušal 
znova zanetiti ustvarjalno film
sko misel.

Zaradi vsega tega 11. Teden 
domačega filma kot osrednja 
filmska manifestacija je in osta
ja permanenten izziv. A moči 
organizatorjev niso dovolj, da 
bodo iz izziva zrasli tudi plodo
vi. To je stvar celotnega sloven
skega kulturnega prostora.

Branko Stamejčič

SPORED 11. TEDNA DOMAČE
GA FILMA CELJE — 2. DO 9. 
NOVEMBRA 1983

PREMIERNI SPORED 
KINO UNION
2. 11. ob 17.30 DIH

ob 20.00 SLAVNOSTNA 
OTVORITEV 11. TDF 
DIH

Gostitelj: SOZD Merx, DO Teko 
Celje
3. 11. ob 15.30 Dih

ob 17.30 
in 20.00 EVA

Gostitelj: Ljubljanska banka, 
Splošna banka Celje
4. 11. ob 15.30 Eva

ob 17.30
in 20.00 BALKAN 
EXPRESS

Gostitelj: Zavarovalna skupnost 
Triglav, Območna skupnost Ce
lje
5. 11. ob 15.30 Balkan express

ob 17.30
in 20.00 CIFRA MOŽ 

Gostitelj: KIP Ljubljana
5. 11. ob 15.30 Cifra mož 

ob 17.30
in 20.00 NEKAJ VMES 

Gostitelj: GIP Gradis Celje
7. 11. ob 15.30 Nekaj vmes 

ob 17.30
in 20.00 MEDENI MESEC 

Gostitelj: STC Javna skladišča 
Celje

8. 11 ob 15.30 Medeni mesec
ob 17.30 OPRE ROMA 

Gostitelj: Žična Celje
ob 20.00 VONJ TELESA 

Gostitelj: GIP Ingrad Celje
9. 11. ob 15.30 Vonj telesa

ob 17.30 TRIJE PRISPEV
KI K SLOVENSKI BLAZ
NOSTI
in 20.00 TRIJE PRISPEV
KI K SLOVENSKI BLAZ
NOSTI

Mladi likovniki
15. in 16. oktobra so se v Šen

tjurju zbrali mladi likovniki iz 
tridesetih osnovnih šol Slovenije 
na osmi mali slikarski koloniji 
»Bohor žari«. Letošnja tema ko
lonije je bila »partizanski mitin
gi«.

Likovna kolonija je nastala 
pred osmimi leti v sodelovanju 
zveze kulturnih organizacij, ob
činskega odbora ZZB NOV in OK 
SZDL Šentjur. Vsakoletni doma
čin mladim likovnikom je osnov
na šola »Franja Malgaja« iz Šen
tjurja.

Od same utanovitve kolonije 
neguje tematiko iz naše NOB. 
Mladi udeleženci kolonije ustvar
jajo po pripovedovanju prežive
lih borcev. Ravno zaradi original
nosti dosega mala slikarska kolo
nija »Bohor žari« vidne rezulta
te in je v samem vrhu jugoslo
vanskega likovnega ustvarjanja 
mladih.

Največ uspehov je kolonija 
dosegla leta 1981, ko je bilo 70 
likovnih del na temo izseljevanje 
Slovencev v Srbijo in Hrvatsko 
razstavljenih v mnogih mestih 
naše domovine. Uspeh teh raz
stav je imel velik odmev v ju
goslovanskem tisku od Večera, 
Politike, Ekspres politike, Užiških 
novina, TV — 15 in mnogih dru
gih. Za ilustracijo naj navedemo 
nekaj citatov:

SLAVNOSTNI ZAKLJU
ČEK 11. TDF

Gostitelj: SOZD Merx, DO Tka
nina, TOZD Maloprodaja Celje

Premiera filma »DIH« je v 
Šentjurju 3. 11. 1983 ob 17.30.

. . .  »Veliki broj likovnih rado
va prožet je osečanjima prijatelj
stva i neraskidivnih veza...« . 
. . . .  »Prisrčna razstava otroških 
likovnih del — po doživetih pri
čevanj slovenskih šolarjev o pre- 
ganjajnju Slovencev 1941...«.
(Večer, Maribor) . . . .  »Svojevrst
ni ambasadori bratstva i jedin
stva« (Požeške novine — Požega).

Razstava je potovala v Kralje
vo, Titovo Užice, Užičko Požego, 
Kragujevac, Maribor, Beograd,
Kruševac, Cačak itd. Organizaci
ja te potujoče razstave in skrb 
okoli nje je imela prof. Nuša Je
mec — legendarni potnik vlaka 
bratstva in enotnosti.

Na letošnji likovni koloniji, 
pet enakovrednih nagrad so pre
jeli:

Denisa Zupančič — OŠ Brezo
vica pri Ljubljani

Silva Kvas — OŠ Oplotnica
Vladka Kukovec — OŠ Olge 

Meglič — Ptuj
Andrej Jug — OŠ Franja Mal

gaja — Šentjur
Sabina Pinter — OŠ Hoče

posebne pohvale pa:
Silva Požlep — OŠ Brezovica 

pri Ljubljani
Slavica Bogme — OŠ Gustav 

Šilih — Maribor
Jožica Gajšt — OŠ Anice čer- 

nej — Makole
Jelka Košak — OŠ Franjo 

Vrunč — Slivnica
Sabina Hajdnik — OŠ Loče

GOBARSKA RAZSTAVA

V petek, 14. oktobra 1983, je bila v popoldanskih urah 
na Osnovni šoli Šentjur gobarska razstava. Pripravili so jo 
učenci BIOLOŠKEGA KROŽKA s pomočjo učencev četrtih 
razredov. Vodila jo je tov. Bertosijeva, mentorica gobarske 
družine v Sloveniji.

Razstavljenih je bilo okoli 80 vrst gob. Obiskovalec raz
stave se je lahko prepričal o velikem številu užitnih gob.

Urška Trebovc, 
Novinarski krožek OŠ F. Malgaja Šentjur

O B V E S T I L O  
UPRAVE ZA DRUŽBENE PRIHODKE ZAVEZANCEM ZA DAVKE

IN PRISPEVKE

V eni izmed prvih letošnjih številk tega glasila smo obvestili 
občane, ki se štejejo zavezane plačilu davkov iz dohodka iz gospo
darskih in poklicnih dejavnosti na osnovi osebnega dela s sredstvi 
v lasti občanov, da se je po odloku o obrestni meri zamudnih obre
sti za davke občanov (Ur. list SRS, št. 1/83) s 1. januar jem . 1983 
zvišala obrestna mera od 12 %  na 25 %  za vse nepravočasno plačane 
davke. Ta ukrep je bil posledica valorizacije obrestnih mer za poso
jila in vezane hranilne vloge spričo povečane stopnje inflacije in je 
veljal predvsem za davčne obveznosti.

Z odlokom o obrestni meri zamudnih obresti za davke in pri
spevke (Uradni list SRS, št. 23/83) pa se je obrestna mera spreme
nila z veljavnostjo od 1. oktobra 1983 dalje na 35 % in velja v celoti 
tudi za vse vrste davkov, prispevkov iz osebnega dohodka in dohod
ka, ki so jih dolžni obračunati in plačevati občani ter delovne in 
druge organizacije. To velja torej tudi za obveznosti, ki jih plačujejo 
nosilci samostojne obrtne, poklicne in kmetijske dejavnosti, vključno 
s prispevki za pokojninsko in zdravstveno zavarovanje kmetov. 
Uprave za družbene prihodke bodo na vse nepravočasno plačane 
obveznosti zaračunale obresti po danih obrestnih merah.

Uprava za družbene prihodke

MALA SLIKARSKA KOLONIJA »BOHOR ŽARI«

15. in 16. oktobra je bila na Osnovni šoli Šentjur VIII. 
mala slikarska kolonija »BOHOR ŽARI«. Vodila sta jo tov. 
Goce Kalajdžiski in tov. Ivo Brodej. Sodelovalo je 32 osnov
nih šol iz vse Slovenije. Tema letošnje kolonije je bila 
»PARTIZANSKI MITINGI«. Pionir j i-likovniki so slikali oz. 
črpali motive za svoja dela iz pripovedovanja tov. Rauterja, 
ki je bil sam organizator številnih partizanskih mitingov 
na Kozjanskem. Za najboljša dela je bilo podeljenih pet 
enakovrednih nagrad in pet enakovrednih pohval.

Kvalitetna likovna dela ste si lahko ogledali na Osnov
ni šoli Šentjur od 15. — 21. oktobra 1983.

Novinarski krožek 
OŠ F. Malgaja Šentjur



predstavniki zbora, podjetje DE- 
MAS ter naš prijatelj dr. Mihal- 
ka. Po prihodu v Szeged in ko
silu smo se nastanili v novem 
motelu NAPFENY in se takoj 
pričeli pripravljati za večerni 
nastop, pred katerim pa smo bi
li še na kratkem protokolarnem 
sprejemu pri direktorju podjet
ja DEMAS.

Proslava 30-letnice zbora ER- 
KEL FERENC se je odvijala v 
lepi in akustični dvorani hotela 
TISZA. Po uvodnih pozdravnih 
govorih in privezovanju jubilej
nih trakov na prapor zbora se 
je odvijal koncertni program, 
kjer je poleg domačega in naše
ga pevskega zbora tudi MPZ Že
lezniško transportnega podjetja 
iz MISKOCA, ki je tudi prvi na
stopil in se predstavil s sklad
bami Kodacyja, Pricker j a, Co- 
randa ter Verdija, vse pa so bi
le tudi izvedene ob spremljavi 
klavirja ter trobente. Za njimi 
pa je nastopil naš zbor, ki je 
poslušalcem predvajal slovenske 
pesmi skladateljev Gallusa, 
Ipavca, Adamiča, Vremšaka, Si
monitija, Preglja ter Vodopivca. 
Kljub utrujenosti, kot posledici 
dolgega potovanja smo se potru
dili in poslušalcem preko obču
teno zapetih pesmi pričarali del
ček slovenske domovine in v 
zahvalo tudi poželi bogat aplavz.

Kot zadnji se je predstavil 
imel na svojem programu pester 
domači zbor — slavljenec, ki je 
in zahteven program pesmi: 
Kertesza Kocsarja, Szokolaia, 
Kodalyja, Bardosa in Gardonyja. 
Presledke med nastopi zborov 
sta s svojimi solo nastopi ob 
spremljavi klavirja zapolnili od
lični mladi solistki.

Kljub težko premagljivi jezi
kovni barieri smo uživali ob po
slušanju melosa pesmi neskonč
ne madžarske ravnice in ob tem 
vedno znova spoznavali moč iz
rekla, da pesem ne pozna meja 
in s svojo neustavljivo močjo 
druži narode. Vse to je za tem 
našlo svoj odraz tudi na skupni 
slavnostni večerji vseh nastopa
jočih in drugih gostov, ko smo 
se pomešani med seboj vsak na 
svoj način trudili sporazumeti, 
kar nam je po bogati večerji ob 
dobri kapljici in odličnem vzdu
šju ob nevsiljivih melodijah 
madžarskega narodnega ansam
bla tudi vse bolj uspevalo.

V naslednjih dneh so nam po
zorni gostitelji pripravili pester 
program bivanja. Tako smo si 
v nedeljo v poznanem turistič
nem mestu GYULA ob romunski 
meji ogledali njihov počitniški 
dom, se zatem kopali v vroči 
termalni vodi, podobni našim 
Moravcem, zatem pa se popol
dne v njihovi počitniški hiši ob 
reki KOROS do sitega najedli 
izvrstnega jagnječnega paprika
ša, ki ga je na prostem v veli
kem bakreneom kotlu pripravil 
njihov kuhar. Pekoče posledice 
odličnega paprikaša pa smo za 
tem hladili z imenitnim madžar
skim vinom ter njihovo zname
nito PALINKO.

V ponedeljek smo imeli do
poldan prosto za obiske zelo do
bro založenih trgovin, kjer so 
naši forinti veselo, veselo kopne
li, kljub sorazmeroma nizkim 
cenam večine izdelkov, ki so nas 
zanimali. Madžarska je v pri
merjavi s standardom, ki smo 
ga poznali izpred šestih let izre
dno napredovala in smo bili prav

Vrnjen obisk
GOSTOVANJE MOŠKEGA 
PEVSKEGA ZBORA »-SKLADA
TELJEV IPAVCEV« NA MAD
ŽARSKEM

Na povabilo Mešanega pevske
ga zbora elektrodistribucijskega 
podjetja DEMAS za področje 
zapadne Madžarske, »ERKEL 
FERENC« iz Szegeda smo bili 
gostje tega zbora v dneh od 15. 
do 18. oktobra 1983. Naše gosto
vanje je tokrat sovpadalo š pro
slavo 30-letnice obstoja tega 
prijateljskega zbora, s katerim 
smo navezali prve stike že v le
tu 1976 preko dobrega poznan

stva med našim dirigentom Ed
vardom Goršičem in dirigentom 
dr. Mihalko, velikim prijateljem 
Slovencev in naše pesmi ter re
dnim gostom Celjskega mladin
skega pevskega festivala, ter v 
letih 1977/78 tudi izmenjali prvo 
gostovanje. V letošnjem letu smo 
tako po 6. letih ponovno izme
njali obiske, saj so bili oni naši 
gostje v mesecu juniju 1983.

Gostovanje na Madžarskem je 
bilo za vse pevce eno samo ne
pozabno doživetje.

Iz Šentjurja smo odpotovali z 
avtobusom v soboto zjutraj v 
zgodnjih jutranjih urah preko 
Celja, Zagreba, Novega Sada, 
Subotice ter na mednarodnem 
prehodu pri Horgošu prečkali 
mejo, kjer so nas že pričakali

V tednu dni do asfalta

la asfaltno prevleko v višini 20 
starih milijonov.

Strokovno delo je prevzelo 
Komunalno podjetje iz Celja 
TOZD Ceste — Kanalizacije.

Na ta način so v Hruševcu v 
zadnjih treh letih asfaltirali že 
več cest. Udeležba krajanov v 
delu in denarju pa je bila več 
kot 70 %.

Za zgled je tako tudi drugim 
soseskam pri tako organiziranem 
delu.

Zaključek, ki so ga pripravili 
ob dokončanju ceste v Hruševcu, 
pa je zgovorno povedal vse: V 
sr.nnr re MOČ.

Krajani Hruševca, še posebno 
pa stanovalci ulice, v kateri je 
še do nedavnega potekala slaba 
makadamska cesta, so si v ko
maj tednu dni uredili asfaltno 
cesto.

Del sredstev, to je za asfaltno 
prevleko je sofinancirala KS 
Šentjur-center. Makadamsko iz
vedbo pa je v celoti bremenila 
krajane. \ s i  stanovalci ulice so 
v nekaj dneh trdega dela uspeli 
pripraviti podlago za asfalt.

Njihova dela so po predraču
nu bila ovrednotena na 30 starih 
milijonov. KS pa je sofinancira-

vsi zaradi tega tudi prijetno pre
senečeni. Popoldne pa smo si v 
kraju PUSZTASZER ogledali 
madžarski spominski park po
svečen ustanovitelju madžarske 
države ARPADU.

Za zaključek našega bivanja v 
Szegedu pa so nam gostitelji na 
sedežu uprave DEMASA priredi
li slavnostno družabno srečanje 
obeh zborov, kjer smo naše go
stitelje obdarili s spominskimi 
darili, nato pa se po skupni ve
čerji ob muziki in pesmi še dol
go v noč prav prijetno zabavali. 
Vedno znova smo z našimi go
stitelji ugotavljali, da moramo 
to naše medsebojno prijateljstvo 
in pevsko sodelovanje tudi v bo
doče ohranjati in s ponovnimi 
izmenjavami gostovanj obnav
ljati.

Enakega mišljenja sta bila tu
di gosta zbora, ki sta bila z na
mi; tovariš Ivan Jager, predsed
nik IS SO Šentjur ter predsed
nik Prosvetnega društva Sklada
teljev Ipavcev tovariš Zlatko 
Podgajski.

V torek zjutraj po zajtrku 
smo se pri hotelu NAPFENY po
slovili od naših gostiteljev in se 
čez Madžarsko preko prehoda 
CETENY vsi zadovoljni in polni 
nepozabnih vtisov vrnili domov.

Ob koncu bi se za uspešno iz
peljavo gostovanja in uspešne iz
vedbe našega koncertnega pro
grama želeli najtopleje zahvaliti 
našemu prizadevnemu dirigentu 
Edvardu Goršiču, ter naši ne
umorni prevajalki in povezoval
ki našega programa TERI KO- 
KALJEVI, ki sta ob naših pev
cih tudi najbolj zaslužna, da sta 
naše bivanje in naša lepa slo
venska pesem v prijateljskem 
Szegedu tako lepo izvenela.

November
Popotnik sam se v goro poda, 
listje odpada, 
dež prši,
november turoben mu nasproti 
hiti.
Resevna temna, mogočna, 
polna skrivnosti, 
v nedrih hrani grobove padlih, 
spomine vojnih dni, 
smelih planincev poti.
Popotnik to ve,
zato hiti,
dež mu lica moči
in zdi se, da ihti,
ko nemo sprašuje drevesa in
ptice
kje so grobovi, 
da jih videti ni.
Veter je drevo in mah objel, 
ga nežno zavel, 
da je v tišino zapel:
Postoj popotnik,
poglej, grobov ni,
so ciklame rdeče,
kjer je tekla kri,
resje jesensko, ki pobočja in
grape krasi,
postoj,
ne išči grobov, 
so povsod, 
čeprav jih videti ni.

I. K.



Dne 1. 10. 1983 sta praznovala biserno poroko tov. KOPINŠEK 
Franc, roj. 5. 9. 1896 in KOPINŠEK Marija, roj. 24. 6. 1901, oba pre-

Dne 8. 10. 1983 pa sta praznovala zlato poroko tov. LONČAR 
Mihael, roj. 29. 9. 1906 in LONČAR Frančiška, roj. 18. 11. 1911, oba 
prebivajoča Presečno št. 23.

Obvestila

bivajoča Pletovarje št. 2. Številnim čestitkam se pridružuje tudi uredništvo.

TOVORNIK EDVIN — MARIJA PROGRAM DELA MPZ — SKLADATELJEV »IPAVCEV«

Stalna skrb za večanje kvalitete je prioritetna naloga zbora. 
Želja zbora je, da pod vodstvom dirigenta Edvarda Goršiča še na
prej raste kvaliteta, vzporedno pa se mora zbor tudi številčno okre
piti.

Zbor bo nadaljeval s prijateljskimi vezmi z zbori, s katerimi 
ma že dolgoletno sodelovanje. Tu mislimo predvsem na:

Industrijska elektronika 
Stopče 12, Grobelno

Program dela moškega pevskega zbora Skladateljev »Ipavcev« 
je zh obdobje 1983 — 1984 sestavljen tako, da bo zadovoljil potrebe 
nastopov in gostovanj v občini sami in s pripravljenim programom 
nastopal izven občine in celo meje. Z redno vadbo bo pevski zbor 
pripravil letni koncert, s katerim se bo predstavil občinstvu v Šent
jurju, Rogaški Slatini, nastopal bo na promenadnem koncertu v 
Radencih, ter nastopi za potrebe ZKO Šentjur.

Poleg že navedenih koncertnih in drugih nastopov pa namera-' 
va zbor sodelovati še na občinski reviji Naša beseda 1984, na med
občinski reviji zborov v Celju, ter snemanja za RTV in sodelovanje 
na pevskem taboru v Stični.

— MPZ — France Prešeren iz Celja
— MPZ — PD — DANICA iz Semprimoža na Koroškem
— MPZ — Zdravilišča Rogaška Slatina
— KUD — Petar Leković — iz Užičke Požege
— MPZ — ERKEL Ferenc — iz Szegeda 

ter pevskimi zbori v občini.

Z A H V A L A

Bil je lep jesenski dan, ko smo k zadnjemu počitku spremljali 
našo drago mamo Hermino Jurkošek iz Resevne.

Toplo sonce je sijalo, kot da jo hoče še zadnjikrat ogreti. 
Ob poti, ki nas je z grenko bolečino v srcih vodila do njenega po
slednjega doma, so nas ustavljali in ji izkazovali še zadnjo dobro
srčnost Marica, Vidičevi, Žveglarjevi, Tržanovi, Mlakarjevi in Bren
kovi. Vsem iskrena hvala.

Sorodnikom, sodelavcem, prijateljem in znancem, ki ste nas 
pričakali na Kalobju, nam ob teh težkih trenutkih stali ob strani, 
darovali cvetje ali namesto cvetja na grob denar v dober namen, 
pevcem za zapete žalostinke, govornikoma predsedniku IS občine tov. 
Jagru za iskren in vzpodbuden govor, tov. Mlakarju za slovo od do
ma in ob grobu, ter gospodu župniku za opravljen obred, vsem pri
srčna hvala.

Ker je minilo komaj dobro leto, kar nas je za vedno zapustil 
dragi ata Jurkošek Franc, se še enkrat želimo zahvaliti vsem, ki ste 
ga spremili na njegovi zadnji poti, mu darovali cvetje ali kakor koli 
z nami sočustvovali, predvsem pa pevcem in govornikoma tov. Gra
diču, tov. Podgoršku ter kolektivu BOHOR.

Vsem skupaj, tudi tistim, ki so ju obiskovali s toplo in iskreno 
besedo ob prihajanju ali vračanju iz Resevne, jima lajšali jesen živ
ljenja, še enkrat prav prisrčna hvala.

Žalujoči otroci Herminca, Ivan, Franci in Fanika.

Program proizvodnje:
—  toroidni transformatorji
—  toroidna jedra
—  impulzni transformatorji
—  paličaste in toroidne dušilke

To so izdelki, ki nadomeščajo uvoz in so osvojili zlato plaketo na
16. mednarodnem sejmu obrti v Celju.

Obveščamo bralce, da je zamuda pri izdaji glasila na
stala zaradi pomanjkanja časopisnega papirja.

Ponovno obveščamo dopisnike-bralce, da prispevke brez 
polnega naslova ne objavljamo.

Prosimo za razumevanje.
Uredništvo

Glasilo UTRIP izdaja Občinska konferenca SZDL Šentjur pri Celju ▼ nakladi 4000 izvodov.
Uredniški odbor: glavni urednik Hinko Pap; odgovorni urednik Goce Kalajdiiski; Drago Slakan, Franc Skoberne — delo KS In OZD — foto
grafije; Drago Mackošek, Bojan Batistič; lektorstvo — Danica Herič. Naslov uredništva: Titov trg 5, tel.: 741-286, 741-002, i. rač. 50770-678-45153 
OK SZDL Šentjur pri Celju. Tisk: TOZD »Papirkcmfekdja« Krško. Oproščeno temeljnega davka od prometa proizvodov št. 745-15/9-1978. Foto-

grafi] in rokopisov ne vračamo.


